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  RG.0002.27.2013 
 

Protokół  Nr XXIX/2013 
z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 31 października  2013 roku 
odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem  

 
 
Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 906, a zakończyła o 
godz. 1234. 
 
Ad.I. Godz. 906 
Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 
powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 
obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 
uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 (radny Jan Ziemniak brał udział w 
obradach od godz. 920).  
Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad.II. Godz. 909 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił  porządek obrad sesji, 
odnośnie którego Wójt Gminy Jan Pyrkosz wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie  
dodatkowego projektu uchwały Rady Gminy w sprawie uchylenia uchwały              
Nr XIII/108/12 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem z dnia 29 marca 2012 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego w związku ze 
stanowiskiem Zarządu Dróg Powiatowych o wygaśnięciu umowy zawartej w 2012r. 
Powyższy projekt uchwały został przedstawiony i rozpatrzony na posiedzeniach 
Komisji Stałych.  
Wójt zaproponował, aby projekt uchwały został rozpatrzony jako nowy podpunkt 21) 
w pkt. VI. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną propozycję. 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr XIII/108/12 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem z dnia 29 marca 2012 
roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego 
głosowało 14 radnych -  jednogłośnie. 
Wójt zaproponował również wniesienie do porządku obrad punktu dotyczącego 
przyjęcia Apelu Rady Gminy w sprawie konieczności przebudowy mostu na Sanie w 
Radomyślu nad Sanem. 
Wójt zaproponował wprowadzenie do porządku obrad Apelu Rady Gminy jako nowy 
punkt VIII. 
W głosowaniu propozycję przyjęto jednogłośnie – 14 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie porządku obrad po zmianach. 
Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 
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Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 
V. Przedstawienie informacji na temat wyników nauczania w szkołach na 

terenie gminy. 
VI. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem, 

2) zmian w Statucie sołectwa Antoniów, 
3) zmian w Statucie sołectwa Chwałowice, 
4) zmian w Statucie sołectwa Dąbrówka Pniowska, 
5) zmian w Statucie sołectwa Dąbrowa Rzeczycka, 
6) zmian w Statucie sołectwa Kępa Rzeczycka, 
7) zmian w Statucie sołectwa Łążek Chwałowski, 
8) zmian w Statucie sołectwa Musików, 
9) zmian w Statucie sołectwa Nowiny, 
10) zmian w Statucie sołectwa Orzechów, 
11) zmian w Statucie sołectwa Pniów, 
12) zmian w Statucie sołectwa Radomyśl nad Sanem, 
13) zmian w Statucie sołectwa Rzeczyca Długa, 
14) zmian w Statucie sołectwa Rzeczyca Okrągła, 
15) zmian w Statucie sołectwa Witkowice, 
16) zmian w Statucie sołectwa Wola Rzeczycka, 
17) zmian w Statucie sołectwa Żabno, 

               18) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Radomyśl nad    
Sanem, 

               19) zmian w uchwale budżetowej, 
     20) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 

zaciągniętych pożyczek i kredytów, 
     21) uchylenia uchwały Nr XIII/108/12 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem z 

dnia 29 marca 2012 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Stalowowolskiego. 

     VII.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy w sprawie 
złożonych oświadczeń majątkowych. 

     VIII.  Przyjęcie Apelu Rady Gminy w sprawie konieczności przebudowy mostu      
na Sanie w Radomyślu nad Sanem. 

     IX.     Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 
X. Zakończenie XXIX sesji Rady Gminy. 
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Ad. III. Godz. 915                      
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 26.09.13r. znajdował się zwyczajowo do 
wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 
radnym, którzy wyrazili na to wolę. Protokół jest również dostępny na stronie 
internetowej www.radomysl.pl w biuletynie informacji publicznej. W związku z tym 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 
Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      
w głosowaniu – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
Ad.IV. Godz. 916 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił informację z realizacji wniosków zgłoszonych 
na sesji  Rady Gminy odbytej  w dniu 26.09.13r. i posiedzeniach Komisji Stałych. 
Wniosek zgłoszony przez radnego Mariusza Skwarę: 
1. „Proszę o wykoszenie poboczy na drodze powiatowej od mostu  w Antoniowie w 
stronę Dąbrówki Pniowskiej”. 
Odpowiedź: 
Pobocza zostaną wykoszone przed sezonem zimowym przez Zarząd Dróg 
Powiatowych w Stalowej Woli. 
 
Wniosek zgłoszony przez radnego Tomasza Budziło: 
2. „Wnioskuję o zaproszenie na najbliższą sesję Rady Gminy Starostę Powiatu 
Stalowowolskiego celem udzielenia informacji na temat inwestycji realizowanych 
przez powiat w 2013 roku na terenie gminy Radomyśl nad Sanem oraz planach na 
rok 2014”. 
Odpowiedź: 
W dniu 22 października br. Przewodniczący Rady Gminy wystosował zaproszenie do 
Starosty Stalowowolskiego na sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 31.10.13r. z 
prośbą o przygotowanie i przedstawienie informacji na temat realizowanych przez 
powiat inwestycji w roku 2013 i planach na 2014 na terenie gminy. Nadmienia się, iż 
do Starosty, jak również Przewodniczącego Rady Powiatu  przesyłane są zaproszenia 
na każdą sesję Rady Gminy. 
Ponadto do Starostwa Powiatowego został skierowany wniosek z dnia 14.10.2013r.  
na podstawie Ustawy o dostępie do informacji publicznej, o udzielenie informacji 
publicznej na temat realizowanych inwestycji przez Powiat w gminach powiatu 
stalowowolskiego oraz o dofinansowaniu innych zadań przez Powiat, 
w szczególności na ochronę środowiska, w latach 2012 – 2013 z uwzględnieniem 
nazwy przedsięwzięcia, zakresu, kosztu zadania oraz kwoty dofinansowania. Na 
dzień dzisiejszy brak odpowiedzi.  
 
Wniosek zgłoszony przez radną Małgorzatę Krawiec: 
3. „ Zaplanowanie w budżecie na 2014 rok środków na: 
     a)  dokończenie Domu Ludowego w Woli Rzeczyckiej, 
 



 4

Odpowiedź: 
Wniosek zostanie rozpatrzony podczas opracowywania projektu budżetu na 2014 rok. 

     b)  remont stadionu sportowego w Woli Rzeczyckiej, 
Odpowiedź: 
Wójt zakłada przeprowadzenie remontu budynku LZS na stadionie.  
      
c) wykonanie elewacji budynku szkoły podstawowej w Woli Rzeczyckiej i 

doposażenie placu zabaw przy szkole, 
 
Odpowiedź: 
Wniosek zostanie rozpatrzony podczas opracowywania projektu budżetu na 2014 rok. 

 
     d) wykonanie nawierzchni asfaltowej na drogach w Woli Rzeczyckiej i Kępie 

Rzeczyckiej w miejscach gdzie obecnie jest tłuczeń, 
Odpowiedź: 
Wniosek nie możliwy do zrealizowania w całości. Ewentualnie tylko część dróg może 
być wzięta pod uwagę podczas opracowywania projektu budżetu na 2014 rok. 
     e) udrożnienie rowów melioracyjnych w Woli Rzeczyckiej (Turki) – oczyszczenie 

z traw i zakrzaczeń”.  
Odpowiedź: 
Wniosek zostanie rozpatrzony podczas opracowywania projektu budżetu na 2014 
rok. Należy jednak zdać sobie sprawę z faktu, że gminy nie będzie stać na 
wykonanie nowej elewacji szkoły, która jest ocieplona, że względu na brak środków. 
Doposażenie placu zbaw będzie rozpatrywane przez Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przy planowaniu wydatków na 2014r. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Bolesława Pukę: 
4. „Zabezpieczyć w przyszłorocznym budżecie gminy środki finansowe na 

załatwienie formalności związanych z przejęciem majątku po zmarłym 
mieszkańcu Żabna  p. Józefie Wianeckim”.  

Odpowiedź: 
Czynności zostały podjęte w tej sprawie. Konieczne jest  zabezpieczenie środków w 
przyszłym budżecie gminy w kwocie 5 tys. zł na załatwienie formalności związanych 
z przyjęciem na własność Gminy nieruchomości po zmarłym Józefie Wianeckim w 
m. Żabno. 
 
5. „Zlikwidować przed okresem zimowym na drodze gminnej w Żabnie od kapliczki 

do dawnej szkoły podstawowej powstałe wyrwy. Obecnie stanowią one 
zagrożenie dla kierowców”. 

Odpowiedź: 
Ubytki w drodze zostały uzupełnione masą bitumiczną. 
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6. „W dalszym ciągu zgłaszam wniosek o wykonanie oświetlenia na słupie obok 
posesji  P. Jana Małeckiego w Żabnie. Wniosek ten został złożony w 2009 roku i 
do chwili obecnej nie jest zrealizowany”. 

Odpowiedź: 
Na  podwieszenie lampy koło P. Jana Małeckiego konieczne jest podwieszenie 
przewodu. Na powyższe roboty niezbędne jest opracowanie projektu budowlanego. 
Koszt inwestycji około 5 tys. zł. 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
7. „ Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach  - 3 km.” 
8. „ Odbudowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach – 900m.” 
9. „Budowa drogi przeciwpowodziowej w Popowicach od cegielni do Pana Szeligi – 

1000m.” 
10. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od Pana Zbydniowskiego  do wału – 
500m.” 
11. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w stronę wału w Chwałowicach 

– 700m.” 
12. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od P. Zbiżka do P. Kamińskiego na 

Grudzy- 300m.” 
13. „Budowa drogi od Chwałowic do Witkowic  - 1600m” 
14. „Budowa drogi od wojewódzkiej do powiatowej przez wieś w Chwałowicach – 
1600m”. 
15. „Budowa drogi Chwałowice – Łążek – droga oznaczona dla ścieżki rowerowej.” 
16. „ Odmulenie rowu od kanału A do jeziora w celu nawodnienia jeziora na Nowej 
Wsi”. 
17. „Budowa brakującego oświetlenia w Chwałowicach podanego na odbytych już 

wcześniej sesjach”. 
Odpowiedź na powyższe wnioski została udzielona na odbytych już wcześniej 

sesjach. 
 
Wnioski zgłoszone przez sołtysa wsi Kępa Rzeczycka Rafała Bartochowskiego: 
18. „ Dokończenie drogi przeciwpowodziowej od Domu Ludowego w Kępie 
Rzeczyckiej do wału”. 
Odpowiedź: 
Wniosek zostanie rozpatrzony podczas opracowywania projektu budżetu na 2014 rok. 

19. „Podwyższenie kwoty diet dla sołtysów”. 
Odpowiedź: 
Sprawa podwyższenia diet dla sołtysów zostanie przedstawiona i rozpatrzona na 
naradzie z sołtysami. Należy również rozeznać jak wygląda uposażenie sołtysów w 
innych gminach.  
 
 
Wnioski zgłoszone  na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 
w dniu 24.09.13r. 



 6

 
Radny Stanisław Kosiński zgłosił wnioski:  
1. „Oczyszczenie z zakrzaczeń drogi Chwałowice – Łążek Chwałowski.” 
Odpowiedź: 
Zgodnie z ustaleniami z Sołtysem oraz Radą Sołecką, w bieżącym roku została 
wyremontowana oraz oczyszczona z zakrzaczeń droga gminna do cmentarza ze 
środków gminnych, funduszu sołeckiego i FOGR. 
 
2. „Zamontować kolektory słoneczne na budynkach szkół, domach kultury i 
przy skrzyżowaniach dróg.” 
Odpowiedź: 
Montaż kolektorów słonecznych na budynkach szkół, domach kultury jest niecelowy 
i nieekonomiczny (niski pobór wody w letnich miesiącach). Koszt najtańszego 
kolektora wynosi ok. 12 tys. zł. Przyszłościowo można się zastanowić nad instalacją  
oszczędnych lamp ledowych. 
 
3. „Połączyć kanał z jeziorem w Chwałowicach dla udrożnienia przepływu.” 
Odpowiedź: 
Zadanie nie możliwe do wykonania w br., ze względu na brak środków finansowych 
Gminnej Spółki Wodnej. 
 
Radny Bolesław Puka wystąpił o zajęcie się sprawą wycinki drzewa 
usytuowanego na granicy z działką prywatną na mieniu gminnym przy budynku 
starej szkoły w Żabnie. Stan drzewa grozi zawaleniem i uszkodzeniem 
zabudowań sąsiedniej prywatnej posesji należącej do Pana Bis. 
Odpowiedź: 
W dniu 03.10. br. Gmina wystąpiła do Starostwa Powiatowego z wnioskiem o 
wydanie zezwolenia na usunięcie drzewa. W dniu 10.10. br. zostały dokonane 
oględziny przez pracownika starostwa. Obecnie gmina oczekuje na wydanie decyzji.  
 
Radny Bolesław Puka wniósł  o usunięcie zakrzaczeń występujących na poboczu 
drogi wojewódzkiej w Żabnie na wysokości posesji P. Krystyna Łepska po 
prawej stronie drogi jadąc w kierunku Woli Rzeczyckiej. 
Odpowiedź: 
Zostało skierowane pismo do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Stalowej Woli. RDW             
w Stalowej Woli informuje, że w ramach bieżącego utrzymania dróg, w sezonie 
jesienno - zimowym zakrzaczenia będą usuwane systematycznie. 
 
Wniosek zgłoszony  na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w 
dniu 25.09.13r. 

 
Radny Jacek Pamuła zgłosił wniosek o przeprowadzenie remontu cząstkowego 
odcinka drogi Rzeczyca Okrągła – Kępa Rzeczycka, w której pojawiły się ubytki 
i wyrwy. Nie wykonanie remontu może spowodować całkowitą degradację drogi 
po okresie zimowym. 
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Odpowiedź: 
Ubytki w drodze zostaną uzupełnione masą bitumiczną  w terminie do 08.11.2013 r. 

 
Zabierając głos radny Stanisław Kosiński powiedział, że od 15 lat występuje z 
wnioskami dotyczącymi bezpieczeństwa publicznego. Mimo to, wg radnego, nie 
podejmowane są żadne działania zmierzające do realizacji wniosków. Radny 
stwierdził, że są możliwości pozyskania środków zewnętrznych na wykonanie tych 
zadań, ale gmina nie wykazuje zainteresowania w tym temacie. 
 
Ad.V. Godz.937  
Przedstawienia informacji na temat wyników nauczania w szkołach na terenie gminy 
dokonała Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska. 
W szczególności omówiła wyniki sprawdzianu klas VI szkół podstawowych  oraz 
wyniki egzaminu gimnazjalnego szkół dla których organem prowadzącym jest gmina 
Radomyśl nad Sanem. 
Przedstawione informacje stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
Radny Kazimierz Pasztaleniec zwrócił uwagę na niskie wyniki sprawdzianu klasy VI 
szkoły podstawowej w Chwałowicach w br., która wypadła najgorzej w całej gminie.  
Zapytał dlaczego  wyniki są tak słabe. 
Dyrektor ZS w Chwałowicach Agnieszka Kuzdralińska – Dyl wyjaśniła, że corocznie 
wyniki sprawdzianu czy egzaminu zmieniają się. Jest to zależne od rocznika.  Raz 
dana klasa prezentuje wysoki poziom, innym razem słabszy. W tym roku do 
sprawdzianu przystąpiła klasa słaba. Szkoła czyni starania o poprawę sytuacji 
organizując dodatkowe zajęcia dla uczniów. Jednak ci nie wyrażają chęci korzystania 
z nich. Również rodzice nie przykładają wagi do edukacji dziecka. Nauczyciele 
starają się i podejmują działania aby poprawić wyniki. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że należy się zastanowić nad możliwościami 
poprawy sytuacji nauczania. Wyraził zdanie, że być może program nauki jest zbyt 
napięty i obciążający uczniów. Podkreślił, że warunki do nauki w szkołach dzieci 
mają bardzo dobre. Budynki są zmodernizowane i do prowadzenia zajęć są bardzo 
dobrze przystosowane.  
Dyrektor Zespołu Szkół w Antoniowie Tadeusz Stopyra wyraził opinię, że obecny 
program nie jest tak bardzo napięty. We wcześniejszych latach program był bardziej 
przeładowany. Obecnie dzieci nie są tak obciążone nauką. Problemem jest podejście 
dziecka do nauki, którzy nie chcą się uczyć. Ważna jest również postawa rodziców. 
Wyniki egzaminów czy sprawdzianów są zależne od danego rocznika. 
Dyrektor Zespołu Szkół w Radomyślu nad Sanem Marek Pater poinformował, że wg 
badań ogólnopolskich na wyniki szkolne uczniów, mają wpływ przede wszystkim 
czynniki: indywidualny, środowiskowy i rodzinny. W dalszej kolejności znajduje się 
szkoła.  Słabe wyniki ucznia przekładają się na wynik całej klasy. W szkołach są 
organizowane dodatkowe godziny zajęć, ale uczniowie nie chcą  korzystać z tej 
pomocy. Wyniki są analizowane przez dyrektora i radę pedagogiczną. Jeżeli wyniki 
są bardzo słabe to wprowadza się programy naprawcze.  
Radny Kazimierz Pasztaleniec powiedział, że na terenie gminy jest duża liczba 
nauczycieli dyplomowanych, dobrze wykształconych. Nie przekłada się to jednak na 
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wyniki nauczania. Wyraził zdanie, iż są nauczyciele z „powołania” dobrze uczący, 
właściwie przekazujący wiedzę. Są też nauczyciele nie przykładający się do 
nauczania. Radny zaapelował do Dyrektorów Szkół o podjęcie działań zmierzających 
do poprawy sytuacji.  
Dyrektor Zespołu Szkół w Radomyślu nad Sanem Marek Pater powtórzył, że dużo 
zależy od rodziców, którzy powinni wykazać większe zainteresowanie dziećmi czy są 
przygotowane do zajęć.  
 
Ad.VI/1. Godz.959  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Radomyśl nad Sanem przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
Lesław Pater. 
P. Lesław Pater zaproponował taryfy: 
Taryfa za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągu gminnego na terenie gminy; 
1) Za 1 m3 dostarczanej wody – cena netto 2,60 zł. ( wzrost o 0,20 zł.) 
2) Miesięczną stawkę opłaty abonamentowej na odbiorcę usług – cena netto 1,70 zł.   
(wzrost o 0,20 zł.) 
Taryfa za wprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych na terenie gminy: 
1) Za 1 m3 odprowadzonych ścieków ustalony na podstawie zużycia wody  - cena 
netto 3,95 zł. 
Ponadto zaproponował: 
1). Stawkę opłaty za przyłączenie do urządzeń wodociągowych, będących w 
posiadaniu gminy wynikających z kosztów przeprowadzenia prób technicznych 
przyłącza wybudowanego przez odbiorcę – cena netto 190 zł. 
2). Stawkę opłaty za przyłączenie do urządzeń kanalizacyjnych, będących w 
posiadaniu gminy wynikających z kosztów przeprowadzenia prób technicznych 
przyłącza wybudowanego przez odbiorcę – cena netto 190 zł. 
Radny Stanisław Kosiński zawnioskował o utrzymanie stawek za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę na dotychczasowym poziomie. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszone propozycje. 
Za całościowym przyjęciem propozycji Kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej Lesława Patera głosowało 10 radnych. 
Za propozycją radnego Stanisława Kosińskiego głosował 1 radny. 
Czterech radnych wstrzymało się od głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z 
przyjętymi taryfami i stawkami. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 9 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 3 
głosy „wstrzymujące”. 
Uchwała Nr XXIX/226/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.VI/2. Godz.1009  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Statucie sołectwa Antoniów 
przedstawiła Sekretarz Gminy Ewa Marynowska.  
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Sekretarz poinformowała, że zmiany dotyczą zapisów tyczących się dzierżawy 
mienia komunalnego, nieistniejącego planu finansowo - rzeczowego i funduszu 
sołeckiego. Zostały przeprowadzone konsultacje społeczne z mieszkańcami gminy. 
W terminie do 22.10. br do urzędu gminy wpłynęło 6 opinii z 6 sołectw: Rzeczyca 
Długa, Żabno, Dąbrowa Rzeczycka, Witkowice, Wola Rzeczycka i Nowiny. Po 
terminie 28.10. br. wpłynęło pismo z sołectwa Antoniów. Wszystkie opinie dotyczyły 
zmian w zakresie dzierżawy, negatywnie opiniujące proponowane zmiany. Sekretarz 
nadmieniła, że intencją nie było ograniczenia kompetencji Zebrania Wiejskiego w 
zakresie decydowania o czasie i sposobie dzierżaw, ale rozszerzenie kompetencji 
Rady Sołeckiej. 
Zabierając głos sołtys Wsi Chwałowice Adam Majewski wyraził zdanie, że słusznym 
jest poszerzenie kompetencji Rady Sołeckiej, która będzie miała większy wpływ na 
decydowanie, postępując zgodnie z wolą mieszkańców.  Nadmienił, że w Zebraniu 
Wiejskim uczestniczy przede wszystkim Rada Sołecka i kilku zainteresowanych 
mieszkańców. Zwrócił jednak uwagę na brak informacji i wyjaśnień co do 
proponowanych zmian m.in. na ostatniej naradzie sołtysów, którzy później otrzymali 
tylko ogłoszenia do zamieszczenia na tablicach ogłoszeń i proponowane zmiany. 
Sołtysi nie byli zorientowani czego zmiany dotyczą i jaki mają cel. To powinno dużo 
wcześniej być przedstawione i wyjaśnione sołtysom, aby ci mogli wytłumaczyć 
mieszkańcom na czym zmiany polegają.  
Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że na ostatniej naradzie była zapowiedź o 
proponowanych zmianach. Sołtysi mając wątpliwości mogli zapytać w urzędzie 
gminy o szczegóły.  Generalnie wyszło pewne niezrozumienie. Proponowane zmiany 
miały uprościć procedurę wyrażania opinii co do dzierżaw. Odnośnie sprzedaży nie 
ma wątpliwości, że konieczna jest uchwała zebrania wiejskiego. W przypadku 
dzierżawy każdy przypadek indywidualny w danym sołectwie jest inny. Dlatego 
zamiarem było, aby tym tematem zajmowała się Rada Sołecka. Każdorazowo, jeśli 
Rada uzna to za właściwe i konieczne, może zwrócić się o opinię do Zebrania 
Wiejskiego.  To prawo nie zostało nikomu ograniczone. Natomiast są przypadki 
małej powierzchniowo dzierżawy np. w sytuacji przygrodzenia nieruchomości i w 
celu legalizacji tej sprawy wystarczyłaby opinia Rady Sołeckiej.  Zmiany w statutach 
mają za cel usprawnienie i przyspieszenie procedury dzierżawy i wydania decyzji w 
tym temacie, ponieważ dotąd oczekiwanie na opinię zebrania wiejskiego, które zbiera 
się zwykle 2 razy do roku,  przedłużało się.  Jest to też wyjście na przeciw osobom, 
które chcą wydzierżawić daną nieruchomość. Będzie to również korzystne dla gminy, 
ponieważ z dzierżawy wpłyną do budżetu środki. Wójt oznajmił, że kolejne 
propozycje zmian dotyczyły spraw technicznych. Mówią one, że najpierw wniosek o 
dzierżawę z niezbędnym załącznikami należy składać do urzędu gminy, a nie jak 
dotychczas było do sołtysa wsi. Ma to na celu sprawdzenie w dokumentach, mapach 
geodezyjnych czy jest możliwa dzierżawa danej nieruchomości, ponieważ może się 
zdarzyć, że na tym terenie gmina coś planuje. Chodzi o sprawdzenie formalne i 
merytoryczne czy jest sens ubiegania się o dzierżawę. Jeżeli możliwa jest dzierżawa 
wniosek jest przekazywany do sołtysa i Rada Sołecka wydaje opinię lub przekazuje, 
wg uznania,  pod obrady Zebrania Wiejskiego. 
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Sołtys wsi Rzeczyca Długa Zofia Stec oznajmiła, że żadna Rada Sołecka nie działa 
na szkodę wsi. Poinformowała, że Rada Sołecka w Rzeczycy Długiej dwukrotnie się 
spotkała i przedyskutowała proponowane zmiany. Powiadomienia zostały 
wywieszone na tablicach ogłoszeń. Nie wszystkie zmiany były właściwie zrozumiane 
przez mieszkańców jak i samych członków Rady Sołeckiej. Stąd też negatywna 
opinia społeczności Rzeczycy Długiej w kwestii dzierżawy.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński powiedział, że proponowane 
zmiany były odebrane jako ograniczenie czy nawet pozbawianie pewnych przywileji 
sołectwu. W tym jednak przypadku jest wręcz odwrotnie ponieważ zakres 
kompetencji Rady Sołeckiej zostanie zwiększony. Jeżeli są jakieś niejasności należy 
zwracać się o wyjaśnienie. Wszystko musi być czytelne  i jasne.  
Sołtys wsi Dąbrowa Rzeczycka Zofia Kasprowicz powiedziała, że proponowane 
zmiany Rada Sołecka zrozumiała w pewnym stopniu, nie do końca właściwie i tak 
też było to tłumaczone mieszkańcom. Dzisiaj zostało wyjaśnione na czym zmiany 
polegają ale to powinno nastąpić dużo wcześniej, aby właściwie przekazać to 
mieszkańcom.   
Przewodniczący Rady Gminy zapytał o opinie Komisje Rady Gminy wypracowane 
na posiedzeniach. 
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych wystąpiła z wnioskiem, aby w zakresie 
kompetencji Rady Sołeckiej w statucie sołectwa ujęty był zapis dotyczący - 
Opiniowania wniosków o dzierżawę mienia komunalnego na okres do 3 lat z uwagą, 
że Rada Sołecka może się zwrócić o opinię do Zebrania Wiejskiego. Opinię w 
sprawie dzierżawy na okres powyżej 3 lat musi wydać Zebranie Wiejskie.  
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja Rewizyjna po 
rozpatrzeniu projektu uchwały i dyskusji wypracowały zbieżne następujące 
propozycje: 
1. W § 8 pozostawić bez zmian pierwsze zdanie ust. 2 o treści: 
„ Opinia Sołectwa wymagana jest również w sprawach dotyczących sprzedaży i 
dzierżawy składników mienia komunalnego, które przed dniem 27 maja 1990 roku 
stanowiło mienie gminne.” 
Dalszą część ust. 2 zastąpić nowym ustępem 3, który będzie dotyczył sprzedaży i 
dzierżawy.  
Ustęp 3 przybrałby brzmienie: 
„ W celu uzyskania zgody Zebrania Wiejskiego w sprawie sprzedaży i dzierżawy 
składników mienia komunalnego wnioskodawca zobowiązany jest złożyć w urzędzie 
gminy następujące dokumenty: 
1) umotywowany wniosek z opisanym obszarem i nr ewidencyjnym nieruchomości 
lub części nieruchomości, powierzchnią nieruchomości, podaniem celu 
zagospodarowania nieruchomości lub jej części, 
2) kopię mapy ewidencyjnej z oznaczonym obszarem będącym przedmiotem 
wniosku. 
Po analizie wniosku pod względem merytorycznym i formalnym Wójt Gminy 
niezwłocznie skieruje wniosek do sołtysa sołectwa.” 
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2. W § 15 ust. 5 wyliczającym kompetencje Rady Sołeckiej do kompetencji tego 
organu  o treści „Opiniowanie wniosków o dzierżawę mienia komunalnego” dopisać 
„ na okres do 3 lat”, z uwagą, że w każdym przypadku Rada Sołecka może zwrócić 
się o opinię do Zebrania Wiejskiego. Powyżej 3 lat wniosek o dzierżawę opinuje 
Zebranie Wiejskie. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały propozycje zmian dotyczące funduszu sołeckiego 
i nieobowiązującego planu finansowo – rzeczowego.  
Radny Jacek Pamuła powiedział, że oprócz okresu należałoby określić powierzchnię 
do której Rada Sołecka będzie opiniować dzierżawę. 
Wójt powtórzył, że Rada Sołecka zawsze, w każdej sytuacji nawet w przypadku 
dzierżawy niewielkiej powierzchni np. 2 arów, może zwrócić się do Zebrania 
Wiejskiego o opinię. Nie ma obowiązku, ale może to uczynić.  
Radny Jerzy Gorczyca poparł propozycje Komisji dotyczącą wyrażania opinii Rady 
Sołeckiej wniosków o dzierżawę na  czas do 3 lat. Zwrócił jednak uwagę na bardzo 
niską frekwencję na Zebraniach Wiejskich. Radny dał pod rozważenie propozycję w 
kwestii powierzchni do 4 ar. 
Radny Jacek Pamuła zaproponował zaś, aby Rada Sołecka opiniowała wnioski o 
dzierżawę na okres do 3 lat i do powierzchni 3 ha. Powyżej opinię musi wydawać 
Zebranie Wiejskie.    
Radny Bolesław Puka powiadomił, że w m. Żabno nie do końca właściwe 
zrozumienie zgłoszonych propozycji zmian w Statucie Sołectwa skutkowało 
negatywną opinią mieszkańców. Zostało to odebrane jako wręcz „zamach” na prawa 
sołectwa. Radny podzielił zdanie radnego Pamuły w kwestii okresu i powierzchni 
dzierżawy.   
Radny Powiatowy Jan Korzybski wyraził opinię, że nie właściwym jest branie pod 
uwagę  powierzchni dzierżawy, ponieważ są różne nieruchomości. Należałoby się 
odnieść do wartości nieruchomości tj. klasy gleby, stanu uzbrojenia, położenia. 
Radny Jacek Pamuła powiedział, że ustalenie wartości nieruchomości wiązałoby się z 
dodatkowymi kosztami.  
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że w statucie sołectwa należałoby 
zamieścić zapis dotyczący pierwokupu czy  dzierżawy przez  mieszkańców danego 
sołectwa. Należałoby dać pierwszeństwo w tych sprawach mieszkańcom z terenu 
gminy, a w dalszych przypadkach osobom  spoza gminy. 
Radca prawny Elżbieta Hyjek - Czerkies wyjaśniła, że takiego  zapisu nie można 
zawrzeć w statucie, ponieważ stanowi to ograniczenie praw obywateli i jest 
sprzeczne z przepisami prawa.   
Radna Małgorzata Krawiec poruszyła sprawę wywiązywania się z zapisów umowy 
dzierżawy przez dzierżawców. Zwróciła uwagę wiele dzierżawionych działek jest 
zaniedbanych, są nie wykaszane i zarośnięte. Ta sprawa została zgłoszona na 
ostatnim Zebraniu Wiejskim w Woli Rzeczyckiej. Mieszkańcy interweniowali, że by 
zająć się tym tematem. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że sprawa zagospodarowywania 
dzierżawionych działek jest uregulowana w umowie dzierżawy. Dzierżawca musi 
wywiązywać się z zapisów umowy. Jeśli tego nie robi należy zgłosić to do urzędu 
gminy, który nie zawsze ma wiedzę, że dany dzierżawca w danej miejscowości nie 
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spełnia  swoich obowiązków, wynikających z umowy. Po zgłoszeniu kierowane jest 
pismo do dzierżawcy o wywiązanie się z umowy. Nie zrealizowanie zapisów  może 
w konsekwencji skutkować rozwiązaniem umowy.  
Radny Bolesław Puka zapytał jak wygląda sytuacja z przedłużeniem umowy 
dzierżawy np. o małych powierzchniach. Czy  w tym przypadku dzierżawca jest 
zobowiązany do ponownego złożenia niezbędnych dokumentów i uzyskania opinii 
organów sołectwa. 
Wójt wyjaśnił, że w tych sytuacjach nie jest konieczne uzyskiwanie opinii sołectwa. 
Jest to kontynuacja dzierżawy i na podstawie uchwały Rady Gminy dotyczącej 
gospodarowania mieniem umowa może zostać przedłużona. Wójt nadmienił, że  
dzierżawę przeprowadza  się w drodze przetargu, ale do 3 lat jest możliwe 
wydzierżawienie bez przetargu. Zwrócił również uwagę na niekompletne dokumenty 
dotyczące dzierżawy czy sprzedaży składane przez sołtysów. Składanie wniosków do 
urzędu poprawi sytuację  w tym zakresie.  
Radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że środki z dzierżawy czy sprzedaży 
powinny być przeznaczone na inwestycje w danym sołectwie.  
Przewodniczący Rady Gminy powrócił do propozycji dopisania w § 15 ust. 5 
wyliczającym kompetencje Rady Sołeckiej dotyczącym   wydawania opinii na temat 
wniosków o dzierżawę -   na okres do 3 lat i powierzchni do 3 ha. 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący poddał ją pod głosowanie. 
W głosowaniu propozycję przyjęto jednogłośnie – 15 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał jeszcze pod głosowanie propozycje zmian  w § 
8 dot. ust. 2 i ust.3 
Propozycje przyjęto jednogłośnie – 15 głosów „za”. 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektów uchwał. 
Radny Tomasz Budziło zaproponował, aby wszystkie projekty uchwał w sprawie 
zmian w statutach sołectw poszczególnych sołectw przyjąć blokiem. 
Zgłoszoną propozycję przyjęto jednogłośnie – 15 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekty uchwał blokowo. 
W głosowaniu projekty uchwał przyjęto jednogłośnie – 15 głosów „za”.  
Uchwała Nr XXIX/227/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Antoniów stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/228/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Chwałowice  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/229/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Dąbrówka 
Pniowska stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/230/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Dąbrowa Rzeczycka  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/231/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Kępa Rzeczycka  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/232/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Łążek Chwałowski   
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/233/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Musików  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Nr XXIX/234/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Nowiny stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/235/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Orzechów stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/236/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Pniów stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/237/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Radomyśl nad 
Sanem  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/238/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Rzeczyca Długa  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/239/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa Rzeczyca Okrągła 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/240/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa  Witkowice stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/241/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa  Wola Rzeczycka 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała Nr XXIX/242/13 w sprawie zmian w Statucie sołectwa  Żabno stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Radnemu 
Powiatowemu Janowi Korzybskiemu. 
Radny Jan Korzybski w swoim wystąpieniu poinformował o działaniach podjętych i 
realizowanych przez Powiat Stalowowolski oraz zdał relację ze swej działalności. 
Przypomniał, że Wójt Gminy Radomyśl nad Sanem zwrócił się do powiatu o nie 
obniżanie tonażu na moście w Radomyślu w kontekście planowanej modernizacji 
wałów na rz. San i trudnościami  związanymi  transportem ziemi przez most.  
Radny poinformował, że po jego interwencji w Radzie Powiatu Zarząd Dróg 
Powiatowych podjął decyzję o nieobniżaniu nośności mostu na czas planowanej 
modernizacji wałów.  
Radny powiadomił, że wystąpił z wnioskiem, aby dokonać zmiany zapisów na temat 
opłat za konserwację cieków melioracji wodnych, podstawowych czyli rowów. 
Chodziło o to, aby na te remonty składali się wszyscy użytkownicy gruntów rolnych, 
nie tylko ci do  których działki przynależą. 
Radny poinformował, że  na ostatniej sesji Rady Powiatu została przedstawiona i 
rozpatrzona szeroka analiza na temat oświaty w powiecie.  Nadmienił, że w obecnej 
kadencji powiat postawił na uzadowodowienie szkół na poziomie średnim, na 
kształcenie w kierunku konkretnych zawodów. Kierunki nauczania zostały 
przegrupowane, tak aby szkoły kształciły specjalistów na których jest 
zapotrzebowanie.   
Na sesji powiatowej została również przedstawiona informacja o stanie środowiska i 
stanie bezpieczeństwa sanitarnego za 2012r. Radny nadmienił, że w tych działach 
sytuacja jest dobra. Podczas sesji poinformowano również o działaniach inspekcji 
weterynaryjnej. Radny powiedział, że powiat od dwóch dni jest urzędowo wolny od 
wirusa choroby Aujeszkyego -  choroby zakaźnej zwierząt gospodarskich. 
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Radny przypomniał, że do 15 października każdego roku składane są wnioski do 
samorządów o realizację zadań w ramach budżetu. Do powiatu z naszej gminy 
wpływa niewiele wniosków. Do Zarządu Powiatu wpłynęła również mała ilość 
wniosków z terenu gminy Radomyśl nad Sanem o przyznanie środków na usunięcie 
wyrobów zwierających azbest.  
Radny poinformował ponadto, że na ostatnim posiedzeniu Rady Powiatu zostało 
przyjęte sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu. Nadmienił, że w podsumowaniu 
stwierdzono, że niektóre sprawy związane z gminą Radomyśl będą musiały się 
znaleźć  się na drodze sądowej i do czasu ostatecznych rozstrzygnięć gmina nie może 
być dotowana przez powiat. Powiedział, że żaden podmiot samorządowy nie może 
dofinansowywać  innych podmiotów, jeżeli te mają zaległości z innych spraw. Droga 
sądowa nie jest dobrą metodą rozstrzygnięcia sporu, ale zapewne do tego dojdzie. 
Sprawozdanie zostało przez Radę  przyjęte w drodze aklamacji. Radny nadmienił tu 
również o braku porozumienia na linii powiat – gmina w zakresie remontu drogi 
powiatowej Antoniów – Chwałowice.  
 Radny będąc przy głosie wyjaśnił również, że wspólnie z radnym powiatowym 
Januszem Perłą są obecni na zmianę na sesjach Rady Gminy w Radomyślu nad 
Sanem i Zaleszanach. Nie ma możliwości, aby obecni byli jednocześnie na jednej 
sesji w danej gminie. Nie ma również potrzeby bycia obecnym na sesji jeśli w pracy 
powiatu jest przestój wynikający m.in. z okresu wakacyjnego. Ponadto radni 
powiatowi pracują zawodowo, może zdarzyć się choroba i stąd wynika nieobecność 
na sesji. Radny nadmienił także, iż są jeszcze inni radni powiatowi z gminy 
Zaleszany, którzy mogą być zaproszeni na sesję Rady Gminy w Radomyślu.  
Radny Stanisław Kosiński poruszył sprawę remontu drogi powiatowej Antoniów – 
Chwałowice. Powiedział, że powiat ma możliwości pozyskania środków 
zewnętrznych  na remont drogi. Powiat z gminą powinni współdziałać, aby  
zrealizować tę inwestycję ze względu na ważność drogi pod względem 
bezpieczeństwa mieszkańców. Konieczne jest dojście do porozumienia i rozwiązanie 
konfliktu, którego zaczątkiem było nie zapłacenie przez gminę powiatowi 22 tyś zł za 
wykonanie chodnika w Chwałowicach. Zatargi nikomu nie służą. Nie osiągnie się też 
zamierzanych celów.  
Wójt Gminy Jan Pyrkosz wyraził zdanie, że powiat jest „zamknięty” w graniach 
Stalowej Woli. Działalność powiatu ogranicza się tylko w tym mieście. Wójt 
wyjaśnił kwestię dotacji do budowy chodnika w Chwałowicach. Poinformował, że na 
początku tego roku Zarząd Powiatu podjął decyzję polegającą na tym, że  w zamian 
za niezapłacenie kwoty 22 tys. zł gmina zrekompensuje nie otrzymaną kwotę poprzez 
dofinansowanie w tej samej wysokości innego zadania powiatu np.  działalności 
Zakładu Pielęgnacyjno – Opiekuńczego w Stalowej Woli. Wójt nadmienił, że co roku 
gmina udziela dotacji na funkcjonowanie tej jednostki i ogółem uzbierała by się dużo 
większa kwota. Wg Zarządu Powiatu umowa dotycząca przyznania dotacji na to 
zdanie wygasła z dniem 31 grudnia ubiegłego roku i nie wymaga rozwiązania za 
porozumieniem stron. Decyzja ta została podjęta w marcu br. na zasadzie uzgodnień i 
nie zrozumiałe jest dlaczego obecnie Zarząd Powiatu zmienia stanowisko. Trzeba być 
wiarygodnym partnerem.  
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Wójt poinformował ponadto, że Zarząd Powiatu zaniechał zgłoszenia drogi 
powiatowej Antoniów – Chwałowice do programu na usuwanie skutków powodzi. 
Natomiast zgłosił drogi w gminie Pysznica i Zaklików czyli w gminach gdzie nie 
występuje zagrożenie powodzi. Corocznie w budżecie gminy były planowane środki 
na remont drogi powiatowej Antoniów – Chwałowice, które jednak nie były 
przyjmowane przez powiat. Wójt wyraził zdanie, że Zarząd Powiatu nie jest obecnie 
zainteresowany realizacją czegokolwiek na terenie naszej gminy.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 
 
Ad. VI/18. Godz. 1135 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Wskutek braku głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził jego przegłosowanie. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 12 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący” ( w trakcie głosowania nieobecni byli radni: Bogdan Oszust i 
Bolesław Puka). 
Uchwała Nr XXIX/243/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VI/19. Godz. 1142 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej przedstawiła 
Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził  przegłosowanie przedstawionego projektu 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XXIX/244/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VI/20. Godz. 1150 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów przedstawiła Skarbnik Gminy 
Anna Szeliga. 
Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 
Wskutek braku głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził jego przegłosowanie. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 13 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący” ( w trakcie głosowania był nieobecny radny Jan Ziemniak). 
Uchwała Nr XXIX/245/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. VI/21. Godz. 1152 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie  uchylenia uchwały Nr XIII/108/12 Rady 
Gminy Radomyśl nad Sanem z dnia 29 marca 2012 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego przedstawił Wójt Gminy Jan 
Pyrkosz. 
Wójt opierając się na piśmie z Zarządu Powiatu powtórzył, że umowa z dnia 17 
kwietnia 2012 roku dotycząca przekazania  dotacji w kwocie 22 tys. zł na wykonanie 
chodnika przy drodze powiatowej w Chwałowicach wygasła z dniem 31 grudnia 
ubiegłego roku i nie wymaga rozwiązania za porozumieniem stron.  Zarząd stanął na 
stanowisku, że rekompensatą może być  dofinansowanie innego zadania powiatu np. 
na funkcjonowanie Zakładu   Pielęgnacyjno - Opiekuńczego. Wójt przypomniał, że 
gmina corocznie dofinansowuje ten zakład od kilku lat, chociaż nie ma takiego 
obowiązku, ponieważ jest to zadanie własne powiatu. Biorąc powyższe pod uwagę 
został przygotowany projekt uchwały uchylający uchwałę dotyczącą  udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego. Wójt oznajmił, że obecnie 
Zarząd Powiatu zmienił stanowisko i zamierza wystąpić na drogę sądową. Wójt 
powiedział, że byłby to precedens w  sprawach dofinansowania zadań powiatu 
stalowowolskiego przez gminy, które są niejako przymuszane do podpisywania 
umów jeżeli ma być coś zrealizowane przez powiat.  Jeżeli dojdzie do sprawy 
sądowej, to sąd rozstrzygnie czy postępowanie powiatu jest właściwe i czy gminy 
muszą czy też nie dofinansowywać zadania powiatu. Wójt wyraził przekonanie, że 
sąd wyda korzystne rozstrzygnięcie dla gminy. Nadmienił jeszcze, że realizacja 
zadań przez powiat na drogach powiatowych na terenie naszej gminy w porównaniu 
z innym gminami jest bardzo niska.  
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych oraz Komisja Rewizyjna pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa nie wydała opinii w kwestii projektu. 
Zabierając głos radny Stanisław Kosiński wyraził zdanie, że rozgraniczenie zadań 
tzn. co należy do zakresu powiatu a co do gminy należało wcześniej ustalić, a nie w 
momencie gdy powstał spór. Zapytał radcę prawnego jak ta sprawa wygląda pod 
względem prawnym.   
Radca prawny Elżbieta Hyjek – Czerkies wyjaśniła, że utrzymanie drogi, w tym 
remonty i modernizacje,  należy do zarządcy drogi. W rozpatrywanym  przypadku to 
powiat jest zarządcą drogi i jego zadaniem własnym było wykonanie chodnika. Było 
to w pewnym zakresie przymuszenie gminy do dołożenia się do inwestycji. Odnośnie 
nie przekazania kwoty 22 tys. zł powiatowi radca prawna poinformowała, że w 
uchwale budżetowej na 2012 r. była zapisana przedmiotowa kwota, ale na koniec 
roku realizacja dochodów była na poziomie 88 % i tych pieniędzy zabrakło. Część 
zadań nie została wykonana  w tym też ta umowa. Sam powiat stwierdził, że umowa 
wygasła. Żeby uregulować stan prawny należałoby tę uchwałę uchylić m.in. z tego 
względu, że może być  powodem roszczeń w przyszłości. Nie wiadomo czy powiat 
zdecyduje się na wystąpienie na drogę  sądową, ponieważ takich postępowań jeszcze 
nigdy nie przeprowadzono.   
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że należałoby wystąpić do powiatu o 
przygotowanie zestawienia wykonanych inwestycji i remontów na terenie naszej 
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gminy  w odniesieniu do innych gmin. Informacja ta będzie przydatna  w przyszłości 
w sytuacji gdy powiat będzie żądał od gminy środków na swoje zadania. 
Radny Stanisław Rybak zwrócił uwagę na brak współpracy na linii gmina Radomyśl 
nad Sanem – Powiat i brak chęci współdziałania w zakresie realizacji inwestycji.  
Wójt Gminy powiedział, że postępowanie  powiatu odnosi się do wszystkich gmin z 
terenu powiatu. Efektem tego jest również brak chęci współpracy samorządów 
gminnych ze Starostwem. Przykładem tego może być chociażby niezorganizowanie 
po raz pierwszy w tym roku dożynek powiatowych, do organizacji których gminy 
musiały się dokładać.  Dowodem braku  zainteresowania ze strony powiatu gminami 
są też nieobecności, mimo zaproszeń, starosty czy wicestarosty na konwentach 
wójtów powiatu stalowowolskiego.  
Na tym zakończono dyskusję. Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy 
zarządził przegłosowanie projektu uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Uchwała Nr XXIX/246/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VII. Godz.1209 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński oraz Wójt Gminy Jan Pyrkosz  
przedłożyli informację ze złożonych oświadczeń majątkowych. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński udzielił informacji na temat 
złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych za 2012r. 
Poinformował, że do złożenia oświadczeń majątkowych zobowiązanych było 14 
radnych. Wszystkie oświadczenia majątkowe wpłynęły w terminie do 30.04.2013r. 
Po dokonaniu analizy treści oświadczeń majątkowych nie stwierdzono przesłanek, 
aby podjąć wobec któregoś z radnych czynności  określonych w art. 24 h ust. 9 
ustawy o samorządzie gminnym. 
Oświadczenia zostały przesłane do Urzędu Skarbowego celem ich przeanalizowania. 
Do dnia dzisiejszego do urzędu gminy nie wpłynęła informacja z analizy oświadczeń 
majątkowych przez Urząd Skarbowy. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz poinformował, że do złożenia oświadczeń majątkowych 
zobowiązanych było 20 osób. Wszystkie oświadczenia majątkowe wpłynęły w 
terminie do 30.04.2013r. W trakcie roku 2013 do złożenia oświadczeń majątkowych 
zobowiązanych było 6 osób. Oświadczenia wpłynęły w ustawowym terminie tj. do 
30.04.2013r. 
Po dokonaniu analizy oświadczeń nie stwierdzono konieczności podejmowania 
czynności określonych w art. 24 h ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Ad. VIII. Godz.1212 
Apel Rady Gminy w sprawie konieczności przebudowy mostu na Sanie w 
Radomyślu nad Sanem odczytał Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński. 
Nie zgłoszono uwag do przedstawionego aktu. 
W głosowaniu Apel został przyjęty – 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 
Przyjęty Apel stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad. IX. Godz.1217 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił korespondencję, która 
wpłynęła do biura Rady Gminy w okresie międzysesyjnym: 
1). Pismo z Komendy Powiatowej Policji informujące o planowanym w 2014 roku 
zakupie przez Komendę Główną Policji pojazdów służbowych z prośbą o 
dofinansowanie inwestycji.   
 
2) Pismo informujące o spotkaniu samorządów w Stalowej Woli w dniu 27 września 
br. podczas którego omawiano wstępną listę przedsięwzięć priorytetowych 
planowanych do realizacji na terenie województwa podkarpackiego w latach 2014- 
2020.  
Wójt poinformował, że podczas spotkania przedstawiona została lista ważnych 
inwestycji również dla naszej gminy. M.in. przebudowa dróg wojewódzkich na 
terenie gminy z budową mostu w Czekaju Pniowski, poprawa ochrony 
przeciwpowodziowej poprzez przebudowę wałów na terenie gminy, poprawa 
gospodarki wodno – ściekowej w ramach porozumienia „Błękitny San” podpisanego 
przez  48 gmin, w tym gminę Radomyśl. Wójt nadmienił, że program ten ma na celu 
pozyskanie środków na budowę sieci kanalizacyjnej, przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Lista priorytetowych przedsięwzięć nie zawiera zadania budowy zbiornika 
retencyjnego w Rzeczycy Długiej, który będzie realizowany w przyszłym roku. 
Wykonanie zadania będzie finansowane z PROW w ramach poprzedniej edycji 
finansowania unijnego.   
 
3) Pismo w sprawie dokonanego przez Podkarpacki Zarząd Dróg Wojewódzkich 
wyboru preferowanego wariantu przebiegu drogi wojewódzkiej nr 855 Olbięcin – 
Stalowa Wola na odcinku Stalowa Wola – Brandwica. 
Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
4). Pismo z gmin: Boguchwała, Głogów Małopolski i Trzebowisko, które wspólnie 
przystąpiły do realizacji programu „Rodzina 3 plus”, którego celem jest wsparcie 
rodzin wielodzietnych, posiadających troje i więcej dzieci. W piśmie zwrócono się o 
wsparcie polityki prorodzinnej i wystosowano  zaproszenie do włączenia się do 
programu „Rodzina 3 plus” celem wspólnego utworzenia podkarpackiego sytemu 
wsparcia rodzin. 
Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
5). Pismo z Ministerstwa Edukacji Narodowej informujące o podpisaniu w dniu 
30.08.13r. przez Prezydenta RP ustawy, zwanej ustawą sześciolatkową, 
wprowadzającą obowiązek szkolny dla sześciolatków. Do pisma dołączony został list 
Ministra Edukacji Narodowej Krystyny Szumilas zawierający informacje dotyczące 
w/w przepisów oraz prośbę o właściwe przygotowanie szkół na przyjęcie 
sześciolatków. 
 
W dalszej części posiedzenia radny Stanisław Kosiński zapytał na jakim etapie jest 
inwestycja dotycząca budowy chodnika w Chwałowicach.  
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Sekretarz Gminy Ewa Marynowska poinformowała, że na początku października 
uczestniczyła na posiedzeniu rady w Podkarpackim Zarządzie Dróg Wojewódzkich, 
opiniującej złożony przez projektantów projekt budowy chodnika w Chwałowicach. 
Projekt został sporządzony zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, korespondencją 
prowadzoną między biurem projektowym a PZDW. Przypomniał, że w grudniu 2012 
roku projekty zostały przesłane do PZDW, który wskazał pewne braki, uzupełnione 
później przez projektantów. Następnie projekty w czerwcu zostały ponownie złożone 
w Rzeszowie. Na posiedzeniu rady projekty zostały ponownie zakwestionowane. 
M.in. zgłoszono uwagi techniczne do planowanych chodników. Efektem posiedzenia 
rady był spisany protokół zawierający braki i uwagi, który otrzymał urząd gminy. 
Urząd przesłał protokół do projektantów z prośbą o poprawienie projektów w oparciu 
o zgłoszone wytyczne. Sekretarz wyraziła zdanie, że z postępowania PZDW można 
wyciągnąć wniosek, iż na chwilę obecną PZDW nie jest zainteresowany przyjęciem 
dokumentacji technicznej dot. budowy chodników. Nie mniej jednak projekty 
techniczne zostaną poprawione i ponownie złożone w PZDW.  
 
Podczas  sesji zgłoszono następujące wnioski: 
Wnioski zgłoszone przez radnego Jerzego Gorczycę: 
1. „Zwracam się z prośbą o zabezpieczenie środków w budżecie gminy na 2014 rok                     
i wykonanie dróg asfaltowych: 
- drogi gminnej w Rzeczycy Długiej od drogi powiatowej do posesji Pana Wacława 

Turka zamieszkałego Rzeczyca Długa 1 
- dokończenie drogi gminnej od posesji Pani Krzemińskiej do mostu na Podlesiu.  
Nadmieniam, że sprawa potrzeby wykonania tych dróg była poruszana  na Zebraniu 
Wiejskim  i Rada i mieszkańcy byli za. Jednocześnie przyznali, że w okresie 
roztopów  i opadów deszczu trudno się po tych drogach poruszać.” 
2. „Proszę o rozwiązanie problemu jaki istnieje przy zameldowaniu nowych 
mieszkańców w granicach danego sołectwa.” 
 
Wniosek zgłoszony przez radnego Jerzego Ryzaka: 
3. „Wnioskuję o ujęcie w planie inwestycyjnym Gminy Radomyśl nad Sanem w 2014 
roku dokończenie budowy rozpoczętej w 2012 roku drogi gminnej w miejscowości 
Nowiny. Odcinek ten przebiegać będzie od zabudowań  Pana Maciurzyńskiego i 
połączy się z drogą wojewódzką, obok nowego Domu Ludowego.”  
 
Wniosek zgłoszony przez radną Małgorzatę Krawiec: 
4. „ Istnieje problem z utylizacją odpadów plastikowych przez placówki handlowe: 
Groszek Dąbrowa Rzeczycka, ABC Wola Rzeczycka (p. Puzio). Odpady plastikowe 
są palone. Gryzący dym przeszkadza mieszkańcom, nie mówiąc o zanieczyszczeniu 
środowiska, przez to spowodowane. Zobligować sklepy do oddawania odpadów.” 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Bolesława Pukę: 
5. „Rozpatrzyć możliwość ujęcia w budżecie gminy na 2014 rok przykrycia masą 
asfaltową drogę gminną w Żabnie od kapliczki do dawnej szkoły podstawowej na 
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długości około 500 mb. Obecny stan nawierzchni jest w fatalnym stanie. 
Wykonywane obecnie naprawy cząstkowe nawierzchni są niewystarczające.” 
6. „Rozpatrzyć możliwość ujęcia w budżecie gminy na 2014 rok możliwość 
przedłużenia drogi gminnej biegnącej obok posesji P. Danuty Wydra. 
Dotychczasowy odcinek tej drogi był wykonany w 2009 roku. O wykonanie tej drogi 
o długości około 100 mb zwracają się do Rady Sołeckiej i Sołtysa mieszkańcy 
sołectwa Żabno.” 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Jana Ziemniaka: 
7. „ Zwracam się z prośbą o zabezpieczenie w projekcie budżetu  na rok 2014 
odpowiedniej kwoty celem zabezpieczenia finansowania remontów obiektów 
zabytkowych oraz wpisanych do rejestru zabytków. Dbałość o te obiekty należy do 
priorytetowych zadań gminy, na której terenie te obiekty się znajdują.” 
8. „ Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy o zabezpieczenie w projekcie budżetu na 
2014 rok kwoty 16 tys. zł., która to kwota przeznaczona byłaby na przeprowadzenie 
szczepienia ochronnego przeciw wirusowi brodawczka ludzkiego, odpowiedzialnego 
za zwiększanie prawdopodobieństwa zachorowania na raka szyjki macicy. 
Szczepienia dotyczyłby dziewcząt, które osiągnęły wiek 13 lat. Koszt szczepienia 1 
osoby wynosi obecnie około 400 zł. Na ten koszt składają się 3 szczepionki, z 
których 1 w wyznaczonym terminie, 2 – ga po miesiącu po pierwszej i 3-cia po 3-ch 
miesiącach po 2- giej szczepionce. Obecnie na terenie Gminy ilość osób 
podlegających szczepieniom wynosi około 40 dziewcząt w wieku 13 lat.” 
 
Wniosek  zgłoszony przez radnego Jana Ziemniaka i radną Marzenę Garbacz: 
9. „Zwracamy się z prośbą o zabezpieczenie niezbędnej kwoty w budżecie na 2014 
rok w celu wykonania remontu odcinka drogi na osiedlu w Woli Rzeczyckiej 
biegnącej obok cmentarza (asfalt). Wskazany odcinek drogi można wykonać w 
partnerstwie gminno – parafialnym i wpisać w zakres wykonanie utwardzonego 
parkingu przy kościele parafialnym, z którego korzysta 4 miejscowości. Na taki 
projekt można ubiegać się o dofinansowanie wskazując na partnerstwo gminno – 
społeczne.” 
 
Wniosek zgłoszony przez radnego Jacka Pamułę: 
10. „ Zaplanować środki finansowe na podział dz. nr 3 polegającej na wydzieleniu 
drogi wiejskiej na odcinku od mostu na rz. Łukawcia do posesji P. Pawłowskiego wg 
projektu przedstawionego Wójtowi Gminy w m-cu wrześniu 2013 roku.” 
 
Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 
11. „ Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach  - 3 km.” 
12. „ Odbudowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach – 900m.” 
13. „Budowa drogi przeciwpowodziowej w Popowicach od cegielni do Pana Szeligi 
– 1000m.” 
14. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od Pana Zbydniowskiego  do wału – 
500m.” 
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15. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w stronę wału w Chwałowicach 
– 700m.” 
16. „Budowa drogi przez wieś w Chwałowicach   - 1600m” 
17. „ Budowa drogi na Grudzy – 300m.” 
18. „Odbudowa drogi Chwałowice – Witkowice – 1600m.” 
19. „ Budowa drogi Chwałowice – Łążek”. 
 
Ad. X. Godz. 1234 
Na tym zakończono obrady XXIX sesji Rady Gminy. 
 
Protokołował: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 
 
 
 
 
 
 


